
 

 

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Kapacitetsstyring 

 

Oversigt over indkomne høringssvar med kommentarer fra 

forvaltningen 

Der henvises til indstillingen vedrørende uddybning i forhold til proces 
og grunddistriktssagen.  

 

 

Høringspart  Høringsresumé Evt. bemærkninger 

Skolebestyrelsen på 
Hillerødgades Skole 

Mener, processen har været 
utilfredsstillende, og at de ikke 
har følt sig inddraget, og at den 
demokratiske proces ikke 
fungerer, da mange elever 
allerede er flyttet. 

Forvaltningen ved på 
baggrund af tidligere 
skolelukninger, at processen 
omkring skolelukninger kan 
skabe stor utryghed blandt 
forældre, elever og personale, 
fra det øjeblik forslaget 
fremsættes, og at der 
erfaringsmæssigt derfor er 
mange, der med det samme 
vælger at finde et andet tilbud.  
Skolelukninger skal imidlertid 
besluttes et år inden 
effektuering, således at der er 
mulighed for at finde passende 
tilbud til alle elever. På denne 
baggrund har forvaltningen 
fundet det hensigtsmæssigt, at 
der fra starten var etableret en 
række tilbud, som kunne sikre 
eleverne en tryg overgang til 
en anden skole og/eller 
fritidstilbud. Ydermere har der 
fra starten været en ekstra 
rådgivningsindsats for skolens 
elever, og særlige tilbud på 
Rådmandsgades Skole og 
skolens tilknyttede 
fritidshjem. 

Skolebestyrelsen på 
Frederiksgård Skole 
og 
forældrebestyrelsen 
på Galaksen 

Positive over muligheden for 
udvidelse. Lægger vægt på, at 
flytningen sker samlet, og anser 
det for realistisk at kunne flytte 
ind til august 2013. Angiver en 
række ønsker/krav vedr. drifts- 
og omstruktureringsmidler, 
lokaleindretning, udeareal, 
afsætningsmuligheder mm. 

Forvaltningen vil i forbindelse 
med en kommende ombygning 
nedsætte et byggeudvalg med 
deltagelse af Frederiksgård 
Skole og Galaksen, hvor alle 
ønsker til indretning af lokaler 
og faciliteter kan 
gennemarbejdes. Der er afsat 
midler til trafiksikring i budget 
2012 og de afsatte midler til 
genopretning af Frederiksgård 
og Galaksen omdisponeres, 
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samtidig med, der fremsættes 
budgetønske om yderligere 8 
mio. kr., som kan anvendes i 
forbindelse med ombygning 
og indretning af skolens 
faciliteter.  

Frederiksgård Skole har 
fokuseret på et ønske om, at 
børnene kan få et 
sammenhængende tilbud. 
Derudover foreslår 
forvaltningen, at der 
udarbejdes en fælles plan 
mellem skole og fritidstilbud 
med henblik på at skabe et 
sammenhængende tilbud med 
udgangspunkt i det enkelte 
barn og dettes behov.  
 

Driftsmidler reguleres 
automatisk på baggrund af 
antallet af indskrevne elever. 

Bestyrelsen for 
Fritidshuset 
Galaksen 

Positive over muligheden for 
udvidelse. Ønsker hensigtsmæssig 
indretning af de nye bygninger og 
forbedring af udearealet, samt 
trafiksikring af 
adgangsforholdene.  

Se ovenstående 
bemærkninger. 

Pædagoger og 
medhjælpere på 
Hillerødgades 
Heldagsskole 

Bekymrede over, at forslaget kan 
medføre marginalisering af 
udsatte børn og unge i området. 
Foreslår, at Frederiksgårds skole 
integreres på både 
Rådmandsgades Skole og 
Hillerødgades Skole som 
specialskoleafdelinger. 

De udfordringer, 
Hillerødgades Skole har i 
forhold til elevtilgangen kan 
ikke løses, hvis Frederiksgårds 
Skole blev placeret på 
Hillerødgades Skole og 
Rådmandsgades Skole. 
Forslaget vil medføre en 
opsplitning af specialtilbuddet 
og anbefales ikke. Eleverne på 
Hillerødgade har fået tilbud 
om et trygt skifte til 
Rådmandsgade Skole, mens 
elever, der stadig ønsker 
heldagstilbuddet har fået 
tilbud om plads på 
Klostervængets Skole. 
Forvaltningen har fuld tillid til, 
at disse skoler kan løfte 
opgaven.   
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Skolebestyrelsen på 
Rådmandsgades 
Skole 

Mener, begge skolebestyrelser 
skulle have været inddraget 
tidligere. Mener, pengene der 
følger med børnene til 
Rådmandsgades Skole skal sikres 
uanset tidspunktet for deres 
flytning, og at pengene bindes til 
inddragende tiltag, så de ikke 
anvendes til alm. drift. Ønsker 
strategi for børn på Hillerødgades 
Skole, der ikke har afklaret deres 
skolevalg, samt plan for 
skolevejen mellem de to skoler, 
herunder Nørrebrogade. 

Puljen til elever, der flytter til 
Rådmandsgades Skole 
udmøntes i forbindelse med 
skolernes øvrige budget på 
baggrund af elevtallet 5. 
september. Skoleledelsen 
disponerer selv over disse 
midler, som f.eks. vil kunne 
anvendes til midlertidigt at 
opretholde mindre klasser, 
eller integrerende initiativer af 
forskellig art. 

Der gives ekstra rådgivning og 
tilbud om samtaler med 
Rådgivningscenteret for alle 
elever, der mangler at afklare 
skolevalg. 

Skolebestyrelsen på 
Nørrebro Park Skole 

Mener, at høringen er tilsidesat, 
og at forvaltningen/udvalget er 
ved at tømme skolen inden 
beslutningen er truffet. Mener, 
grunddistriktet burde have været 
tilpasset i stedet for lukning. 
Mener, afstanden er for stor til 
Klostervængets Heldagsskole som 
alternativt tilbud. Foreslår, at der 
iværksættes langsigtede 
boligpolitiske tiltag. Foreslår, at 
der anvises konkret, hvordan 
midlerne, der spares på 
nedlæggelsen, anvendes på 
bydelens skoler. 

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. Der har i 
forbindelse med 
heldagsskolerne været en 
ekstrabevilling, som nu 
bortfalder, og de skoler, der 
modtager Hillerødgades 
Skoles elever får 
budgetudmelding på baggrund 
af deres elevtal og 
kompenseres på denne måde 
for ekstra driftsbehov.  

 

Forældre på 
Rådmandsgades 
Skole 

Mener, processen har skabt mere 
uro og usikkerhed end 
nødvendigt, og at 
skolebestyrelserne skulle have 
været inddraget tidligere. Mener, 
der i stedet for tilbuddet om 
flytning til Rådmandsgades Skole 
burde have været arbejdet med 
etnisk og social fordeling, da 
Rådmandsgades Skole er belastet. 
Mener, skoledistrikterne bør 
fordeles mere efter sådanne 
principper. Ønsker trafiksikre 
skoleveje mellem Mjølnerparken 
og Rådmandsgades Skole. 
Foreslår, at Hillerødgades Skoles 
elever skal melde deres skolevalg 
senest 1. Januar 2013, og at 

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. Det kan 
bemærkes, at sociale og 
etniske kriterier indgår i 
forslag om 
grunddistriktsinddelingerne.  
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pengene, der sættes af til 
Rådmandsgades Skole, skal 
udmeldes ved skolestart 2012.  

Landsforeningen for 
Socialpædagoger 

Foreslår, at tilbuddet om friplads 
på fritidstilbuddet for 
Hillerødgades Skoles elever 
udvides til at omfatte alle 
Nørrebros skoler. 

Foreslår, at der etableres fritidshjem med klub i ’Klodens’ 
bygninger, og at fritidstilbuddet 
forbliver gratis. 

Foreslår, at budgetønsket til 
fysisk løsning af klubtilbuddet i 
Klynge NB2 udvides til at omfatte 
fritidshjemspladser og gratis 
fritidshjemspladser for børnene i 
Hillerødgades Heldagsskole. 

Forældre med behov vil have 
mulighed for at søge 
økonomisk friplads efter 
gældende regler. Der er 
desuden særligt tilrettelagte 
forløb for elever, der ønsker at 
fortsætte heldagstilbuddet på 
Klostervænget.  

Placering af fritidshjems- og 
klubpladser afklares i takt 
med, at eleverne placeres på 
de omkringliggende skoler.  

Budgetønsker til fritidspladser 
fremgår separat til Budget 
2013 i forbindelse med det 
prognosticerede behov. 

Vanløse Lokaludvalg Støtter forslaget vedr. flytning af 
Frederiksgård Skole og Galaksen 

 

Nørrebro 
Lokaludvalg 

Mener beslutningen er forhastet, 
og at udmeldingen om 
muligheden for at skifte skole til 
sommer giver indtryk af en 
udemokratisk høringsproces. 
Mener, at de midler, der tilføres 
Rådmandsgades Skole for elever, 
der flytter hertil, burde tilfalde 
alle områdets skoler. Henstiller til 
en gennemarbejdet 
distriktsændring ved den 
kommende udvalgsbeslutning 
herom.  

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. De skoler, 
der modtager Hillerødgades 
Skoles elever får 
budgetudmelding på baggrund 
af deres elevtal og 
kompenseres på denne måde 
for ekstra driftsbehov.  

 

Klyngeleder i klynge 
NB2 

Bekymring over, at institutionen 
Broplopperne ikke længere vil 
kunne benytte skolens grund, og 
at der vil være for langt til 
fritidstilbuddet på 
Rådmandsgade.  

Fritidstilbuddene på 
Rådmandsgades Skole ligger 
alle inden for en kilometer fra 
Hillerødgades Skole, og det er 
det nærmeste sted, hvor 
tilbuddet kan integreres med 
et eksisterende. 

Pædagog, Galaksen Mener, høringsprocessen er 
formalia, da eleverne tilbydes at 
flytte inden beslutningen er 
truffet. Mener, høringen burde 
have været todelt. Tilslutter sig 

Vedr. processen henvises der 
til indstillingen. Forvaltningen 
vil i forbindelse med en 
kommende ombygning 
nedsætte et byggeudvalg med 
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høringssvar fra Galaksens 
bestyrelse. 

deltagelse af Frederiksgård 
Skole og Galaksen, hvor alle 
ønsker til indretning af lokaler 
og faciliteter kan 
gennemarbejdes.  

Københavns 
Lærerforening 

Mener, det er en skinhøring, og at 
skolens grunddistrikt har været 
for lille. Mener desuden, at 
tidspunktet for beslutningen er 
uheldig.  

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. 

Skole og Forældre 
København 

Mener, at skolen nedlægges de 
facto uden om høringsfrister og 
den demokratiske proces, og at 
skoledistrikterne eksempelvis 
kunne have været inddelt 
anderledes. 

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. 

Forældreforeningen 
Brug Folkeskolen 

Mener, skolelukning er 
nødvendig, men at processen har 
været kritisabel, og at forældrene 
burde have været inddraget 
tidligere. Mener desuden, at det er 
forkert at overføre elever til 
Rådmandsgades Skole med 
tilskud grundet den demografiske 
sammensætning, som de mener 
forværres med forslaget. 
Henstiller til, at der via 
Københavnermodellens 
Rådgivningscenter tages hånd om 
alle elever, der endnu ikke er 
placeret. Foreslår, at 
pædagogerne flyttes til 
Rådmandsgade for at sikre 
bibeholdelse af heldagsskolens 
positive erfaringer. Henstiller til 
langsigtet boligpolitik på 
Nørrebro.  

Der gives ekstra rådgivning og 
tilbud om samtaler med 
Rådgivningscenteret for alle 
elever, der mangler at afklare 
skolevalg. 

Der er taget initiativ til at finde 
placeringer af skolens 
personale, herunder 
pædagogerne, der i så vidt 
omfang som muligt ligger i 
forlængelse af elevernes 
skolevalg. 

Muligheden for at flytte til 
Rådmandsgade har været et 
ekstra tilbud, og flere elever 
har de facto søgt mange 
forskellige skoler.  

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. 

Skolebestyrelsesfor
mand på 
Højdevangens Skole 

Mener, heldagsskoleindsatsen og 
madskoleindsatsen vil være spildt 
arbejde ved en lukning. Mener, 
lukning af mindre enheder 
medfører flere privatskoler, og at 
distriktsændringerne burde have 
været udvidet i stedet for lukning. 
Mener, der er børn nok på 
Nørrebro, men at forældrene ikke 
føler, de får det bedste skoletilbud 

Heldagsskoletiltaget har været 
en ekstra indsats for elever i 
områder med sociale 
udfordringer. Indsatsen på 
Hillerødgades Skole har vist 
sig ikke at have den ønskede 
effekt, idet børnene er 
udeblevet i stort omfang. Det 
er rigtigt, at mange børn 
vælger andre skoler end deres 
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her. Mener processen er 
problematisk i forhold til, at 
eleverne tilbydes flytning inden 
høringen er afsluttet, og at det 
taler imod høringsportalens 
beskrivelse af høringens 
betydning. 

grunddistriktsskole på 
Nørrebro. Kommunen har 
iværksat forskellige initiativer 
for at imødekomme denne 
udfordring, herunder arbejder 
Forældreforeningen Brug 
Folkeskolen for at få flere 
elever ind på deres lokale 
skole på Nørrebro. 

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. 

Skolelederforeninge
n Københavns 
Kommune, SKK 

Mener, man bør være 
opmærksomme på 
skoledistrikternes størrelse, så 
elevgrundlaget sikres, samt at det 
er problematisk, at eleverne har 
fået nye skoletilbud inden 
høringsfristen er udløbet.  

Vedr. processen og 
distriktsændringer henvises 
der til indstillingen. 

Kultur- og 
Fritidsudvalget 

Udvalget forudsætter, at 
Hillerødgades Skole fortsat kan 
anvendes til fritidsformål efter 
ombygningen. Angiver, at en 
gymnastiksal tages ud af drift på 
Frederiksgård Skole fra 2013.  

Frederiksgård forventes at 
bruge gymnastiksalen på 
Hillerødgades Skole i samme 
omfang som på den 
nuværende adresse i Vanløse. 

Hvis Frederiksgård Skole 
fortsat skal anvendes til et 
kommunalt skoletilbud kan 
KFFs brugere fortsat anvende 
gymnastiksalen efter samme 
vilkår som gælder på andre 
folkeskoler og specialskoler. 
Der er p.t. ikke taget stilling til 
skolebygningens fremtidige 
anvendelse. 

Kasper, borger på 
Nørrebro 

Imod forslaget.  

 

 
 

 


